



MIGRANTS

MAX Diversity Film Festival is launched!

AEIDL officially launched on 28 May the MAX Diversity film festival (MAXDFF). Submission of entries is open until 20 August 2021.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Launch of a Zero Pollution Stakeholder Platform >>](#)

[EU budget 2022: 'Speeding up Europe's recovery' >>](#)

[Green light for the European Social Fund Plus >>](#)

[MEPs overwhelmingly vote to ban cages for farmed animals >>](#)

['Talent Partnerships' to attract skilled migrants >>](#)

[€2 billion invested in new European Partnerships >>](#)

[Access City Award 2022 >>](#)

[Horizon Europe: €14.7 billion for 2021-2022 >>](#)

[London, Copenhagen, Amsterdam are most eco-friendly sports cities >>](#)

[The European economy since the start of the millennium >>](#)

[Consultation on education for environmental sustainability >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

Launch of AEIDL Podcast

We are very excited to announce the launch of 'AEIDL Podcast', a new initiative where different experts discuss and debate on different topics connected to local development, social affairs and the environment. In the first podcast, Enrique Nieto and Michel Laine explore a range of issues surrounding the EU's Long Term Vision for Rural Areas.

[Read more >>](#)

Other news

SECOND EU FORUM ON ENDOCRINE DISRUPTORS

On behalf of the European Commission, **AEIDL** produced an in-depth **report** documenting the **Second Annual Forum on Endocrine Disruptors**, which saw **stakeholders** working in the chemical industry, researchers, and NGOs discuss the future of the **policy needs, barriers, gaps, and solutions** for policy development.

[Read more >>](#)

TERRITORIAL EVIDENCE AND POLICY ADVICE FOR THE PROSPEROUS FUTURE OF RURAL AREAS

In this policy paper, **ESPON** advises on policy measures structured in **six cross-cutting domains** of the **Territorial Agenda 2030**. These are particularly valid in **rural areas**, where economic and social **disparities** between **places** and between **people**, along with **environmental risks** and pressures, are **increasing**.

[Read more >>](#)

THE IMPACT OF TELEWORKING

This **European Parliament's study** analyses recent trends in **teleworking**, its impacts on **workers, employers, and society**, and the **challenges for policy-making**. It provides an overview of the main **legislative and policy measures** adopted at **EU** and **national** level. The study includes **five case studies**: Finland, Germany, Ireland, Italy and Romania.

[Read more >>](#)

REGIONS IN RECOVERY: THE LDNET SESSIONS

LDnet participated in the '**Global e-Festival: Regions in Recovery – Building Sustainable Futures**', organised by the **RSA** from **2 to 18 June**. LDnet run **three sessions** on **3, 10 and 17 June** on the **contribution of community-based initiatives to the Covid recovery**. **Summaries** and **speakers' presentations** are available **online**.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe.

Under the General Data Protection Regulation (GDPR), AEIDL guarantees the confidentiality and security of your personal data. These only include your name, first name and email address, and are only used for sending the *AEIDL Flash* and related dissemination statistics. You can consult and modify this data at any time. For more information, contact us at privacy@aeidl.eu.

If you do not wish to receive this publication in the future, please send an email to flash@aeidl.eu.





MIGRANTS

Le festival du film MAX Diversité est lancé!

L'AEIDL a lancé le 28 mai le festival du film MAX Diversité (MAXDFF). Les inscriptions pour y participer sont ouvertes jusqu'au 20 août 2021.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Lancement d'une plateforme Zéro Pollution >>](#)[Budget UE 2022: «Accélérer la relance en Europe» >>](#)[Feu vert pour le Fonds social européen Plus >>](#)[Le Parlement européen exige la fin de l'élevage en cage d'ici 2027 >>](#)[«Partenariats pour les talents»: attirer les migrants qualifiés >>](#)[22 milliards d'euros dans de nouveaux partenariats européens >>](#)[Access City Award 2022 >>](#)[Horizon Europe: 14,7 milliards d'euros pour 2021-2022 >>](#)[Sport durable: Londres, Copenhague et Amsterdam en tête >>](#)[L'économie européenne depuis le début du millénaire >>](#)

Consultation: Education à l'environnement et développement durable >>



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Lancement des podcasts AEIDL

Nous lançons les «podcasts AEIDL» où différents experts débattent de différents sujets liés au développement local, aux affaires sociales et à l'environnement. Dans le premier podcast, Enrique Nieto et Michel Laine se penchent sur la vision à long terme de l'UE pour les zones rurales.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

2ÈME FORUM SUR LES PERTURBATEURS ENDOCRINIENS

L'AEIDL a rédigé pour le compte de la Commission européenne le **rapport** du **deuxième Forum annuel européen sur les perturbateurs endocriniens**, qui a vu représentants de l'industrie chimique, chercheurs et ONG discuter des **besoins**, **obstacles**, **lacunes** et **solutions** pour l'**élaboration d'une politique** en la matière.

[Lire plus >>](#)

DONNÉES TERRITORIALES ET CONSEILS STRATÉGIQUES POUR UN AVENIR PROSPÈRE DES ZONES RURALES

Dans ce document d'orientation, **ESPON/ORATE** recommande des mesures politiques structurées en **six domaines transversaux** tels que définis dans l'**Agenda territorial 2030**. Ces mesures sont particulièrement valables dans les **zones rurales**, où les **disparités** économiques et sociales, ainsi que les risques et pressions **environnementaux**, sont en **augmentation**.

[Lire plus >>](#)

L'IMPACT DU TÉLÉTRAVAIL

Cette **étude du Parlement européen** analyse les tendances récentes du **télétravail**, son impact sur les **travailleurs**, les **employeurs** et la **société**, ainsi que les **défis** à relever pour l'élaboration des **politiques**. Elle donne un aperçu des principales **mesures législatives** et **politiques** adoptées au **niveau européen et national** et présente **cinq études de cas**: Finlande, Allemagne, Irlande, Italie et Roumanie.

[Lire plus >>](#)

RELANCE DES RÉGIONS: RETOUR SUR LES SESSIONS LDNET

LDnet a participé au "**Global e-Festival: Regions in Recovery - Building Sustainable Futures**", organisé par la **RSA** du **2 au 18 juin**. LDnet a animé **trois sessions**, les **3, 10 et 17 juin**, sur la **contribution des initiatives locales à la relance post-Covid**. Les **résumés** et **présentations** des interventions sont **disponibles en ligne**.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle *AEIDL Flash*, est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe.

En vertu du Règlement général sur la protection des données (RGPD), l'AEIDL garantit la confidentialité et la sécurité de vos données personnelles. Celles-ci ne comportent que vos nom, prénom et adresse courriel. Elles ne sont utilisées que pour l'envoi d'*AEIDL Flash*, et les statistiques de diffusion y afférant. Pour en savoir plus, contactez-nous à l'adresse privacy@aeidl.eu. Vous pouvez à tout moment consulter et modifier ces données.

Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à flash@aeidl.eu.

